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Číslo 1 

Ročník: XXXVII   Datum: 30. 03. 2012   Cena výtisku: 10,- Kč vč. DPH 

 
 

Pozvánka na připravované akce 
 

     „Babička v trenkách“ – členové místního DS J. K. Tyl pro vás připravili tuto 
půvabnou komedii z pera brněnského reţiséra a ředitele divadla Radost Vlastimila 
Pešky. Uvidíte v pátek 27. a v  sobotu 28. dubna  2012 v sále kulturního domu. 
     Pálení čarodějnic proběhne v pondělí 30. dubna za tréninkovým hřištěm  
TJ Sokol K. Řečice, v 19 hodin tamtéţ začíná soutěţ o nejlepší čarodějnici 
(čarodějníka), ceny pro kaţdého účastníka této oblíbené soutěţe! 
     Setkání u mohyly TGM v úterý 1. května 2012 ve 14 hodin – jiţ potřetí se 
sejdeme na příjemném lesním happeningu v Masarykově háji. Hudba a 
občerstvení zajištěno. 
     Pietní akt a lampionový průvod, zakončený ohňostrojem – pondělí  
7. května 2012, nejprve poloţení kytice u hrobu V. Kořínka na místním hřbitově 
(ve 20 hodin), poté pietní akt u Pomníku padlých na Náměstí Svobody (ve 20.30 
hodin). Hraje Řečická kapela ing. Karla Macha. 
     Letecký den „Kapr v luftě“ – atraktivní podívaná připravená péčí Model klubu 
K. Řečice na mateřském letišti poblíţ cesty Pleše - Nítovice na sobotu 2. června 
2012. 
     Oslava Mezinárodního dne dětí bude tentokrát v neděli 3. června 2012 
od 14 hodin ve sportovním areálu TJ Sokol K. Řečice 
    125. výročí dráhy – zahájení provozu na příčné, tedy transverzální dráze si 
připomeneme výpravnou podívanou na místním nádraţí v sobotu 9. června od 
10 hodin. Hudba, občerstvení, dobové kostýmy, historie oţívá… 
     Pouťové podium – tradiční dvanáctihodinový maratón předpouťové pohody 
na náměstí Jaromíra Hrubého, vystoupí YoYo Band a mnoho dalších ...- sobota 
23. června 2012. 
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Informace z městského úřadu …… 
 

Nítovičtí příznivci se opět sešli 

 
     Na další akci se sešli v sobotu 10. 12. 2011 občané, příznivci a patrioti naší místní části 
Nítovice. Tentokrát to bylo setkání v místní kapličce na návsi, která se dočkala nové sochy své 
patronky Panny Marie, kterou do kapličky věnovala rodina Losenických. Za účasti pana faráře 
Mgr. Ing. Jana Špačka, který soše poţehnal, ale i nemalého zájmu místních občanů, se 
v příjemné sousedské atmosféře za doprovodu hudby Ing. Karla Macha mohli všichni 
přesvědčit, ţe místní kaplička a její vnitřní vybavení je na velmi dobré úrovni a je chloubou celé 
obce. Po skončení akce v kapličce se všichni přesunuli do místní klubovny, kde bylo připraveno 
pro všechny menší pohoštění a příjemné odpoledne pokračovalo.  
     Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří se o toto zdařilé adventní setkání zaslouţili a 

přispívají tak k tomu, ţe Nítovice ţijí duchovně, kulturně i společensky. 
 
 

Setkání seniorů se vydařilo 

 
     Zcela zaplněný byl náš kulturní dům v sobotu 21. ledna při tradičním Setkání seniorů, které 
pro ně připravuje naše město prostřednictvím kulturní komise a sboru pro občanské záleţitosti. 
     Příjemně vytopený sál a nové vybavení pohodlnými ţidlemi a stoly ocenili senioři jiţ při 
příchodu a poté jiţ započal vlastní program. Vystoupení dětí z MŠ a základní školy, informace 
starosty o dění ve městě, vystoupení dvou týmů aerobicu a kouzelníka, to vše naladilo naše 
seniory a příjemné odpoledne pokračovalo. 
     Po malém občerstvení, které zajistilo město, pak vystoupila velká Řečická kapela pod 
vedením Ing. Karla Macha a hrála k tanci a poslechu aţ do večerních hodin. Celé odpoledne se 
neslo ve velmi příjemné atmosféře a všichni se jiţ těší na setkání v příštím roce.  

 
Maškarní ples se dětem líbil 

 
     Velký úspěch měl u našich dětí a jejich rodičů inovovaný maškarní ples, který pro ně 
připravilo Město Kardašova Řečice s provozovatelem KD panem Miloslavem Roznerem. 
Zejména menší děti přišly v nejrůznějších maskách a člověk musel obdivovat fantazii a 
preciznost maminek a eleganci dětí, s jakou masky předváděly. Šmoulové, skřítci, ţelvy, 
kovbojové, andílci a samozřejmě všudypřítomné princezny spolu s neidentifikovatelnými 
fantaskními postavami zaplnili parket a tančili o sto šest.  
     Dětem zpestřily jejich rej maminky pod vedením Jany Chvojkové a na čtyřech stanovištích 
musely plnit různé úkoly, po jejichţ úspěšném vyřešení dostávaly sladkou odměnu.  
     Nejhezčí masky pak byly odměněny dortem a všechny děti pak vystoupením známého 
dětského baviče Václava Upíra Krejčího, který dokázal s dětmi navázat bezprostřední kontakt. 
     Odpoledne se velmi vydařilo a jiţ nyní přemýšlíme o tom, jak vylepšit to příští. Přivítáme 
proto vaše nápady a připomínky, jak zaujmout a pobavit naše děti při podobných akcích. 

 
Divadelní ples nezklamal 

 
     S velkým očekáváním se setkal první divadelní ples, který připravil místní ochotnický spolek 
J. K. Tyl. 
     Přípravy na něj zabraly hodně času a výsledek předčil očekávání. Jiţ při vstupu příjemně 
překvapil vyzdobený sál s dekorací, ubrusy, svícny s dalšími doplňky, které byly dílem Šikulek. 
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Natěšení návštěvníci se dostavili v hojném počtu a téma plesu, kterým byla 30. léta minulého 
století, si mimo členů divadelního souboru vzali za své i mnozí hosté. Zejména naše dívky, ţeny 
a dámy si módu 30. let přivlastnily a opravdu se v ní našly. Bylo aţ neuvěřitelné, jak je tato 
móda proměnila, a jak jim slušela. Mnohé z nich jsem nemohl ani poznat a přemýšlel jsem o 
tom, kde se u nás vzalo tolik půvabných a okouzlujících stvoření. Všem patří náš obdiv a je 
třeba jim co nejdřív poskytnout další příleţitost, aby mohly předvést své půvaby a potěšit 
zejména své protějšky. Ani ostatní návštěvníci plesu se však nedali zahanbit a vytvořili velmi 
příjemné a přátelské prostředí.  
     Ples zahájila Česká beseda v podání ţáků místní ZŠ a dále vystoupila taneční skupina 
Ballare z Jindřichova Hradce. Členky divadelního souboru zatančily Tanec s deštníky, coţ byla 
ukázka z nově připravovaného divadla Babička v trenkách. Zábava se rozběhla naplno a trvala 
aţ do čtvrté hodiny. Atmosféru plesu si můţete přiblíţit ve foto i video galerii. Zpestřením plesu 
byla i bohatá tombola, za kterou je třeba poděkovat všem donátorům. 
     Ples byl bezesporu obohacením a zpestřením naší kulturní scény a poděkování patří všem, 
kteří se na jeho přípravě podíleli. Doufáme, ţe nezůstane pouze u prvního ročníku. Všichni se 
jiţ těší na to, co přinese příští ročník divadelního plesu. 

 
Připravujeme oslavu 125 let ţeleznice 

 
     Začátkem března jsme se dozvěděli, ţe se připravuje 
oslava 125 let trvání transversální dráhy z Veselí nad Luţnicí 
do Cerekve. Tato akce, která by měla proběhnout 9. června 
dopoledne, se týká i našeho města a my se do ní chceme jako 
jiţ tradičně zapojit. Podobné oslavy se u nás konaly jiţ při 
100., 110. a 120. výročí a setkaly se s velkým zájmem 
občanů. 
     Přes poměrně krátkou dobu na přípravu oslav uděláme vše 
pro to, aby oslava proběhla důstojně a zároveň pobavila jak 
publikum, tak vystupující. V této souvislosti bych se chtěl 
obrátit na všechny spoluobčany, kteří by nám chtěli pomoci. 
Jedná se zejména o účast v průvodu v dobových kostýmech či 
poskytnutí těchto kostýmů případně dobových rekvizit pro 
ostatní účastníky. 
     Všichni u nás budou vítáni a mohou se na nás obrátit se 

svými nápady či pomocí. 
 

 
Rok Boleslava Jablonského 

 
     V příštím roce uplyne 200 let od narození našeho 
nejvýznačnějšího rodáka Boleslava Jablonského. Město si chce 
toto výročí důstojně připomenout nikoliv pouze jednorázovou akcí, 
ale celou řadou různých kulturních a společenských setkání a 
vystoupení během celého příštího roku. Proto jiţ dnes vznikl 
přípravný výbor pro tuto stěţejní událost roku 2013, který nastínil 
průběh oslav v našem městě. 
     Začínáme 14. ledna, v den narození Boleslava Jablonského, u 
jeho pomníku na náměstí, pokračujeme recitační soutěţí ve škole, 
setkáním v Masarykově háji, návštěvou jeho hrobu v Praze a 
Strahovského kláštera, kde působil. Hlavní oslavu připravujene na 
srpen a chceme do ní zapojit i divadelní spolek z Jindřichova Hradce, který nese jméno  
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B. Jablonského a Okresní muzeum v Jindřichově Hradci, které připraví výstavu o ţivotě 
Boleslava Jablonského. 
     Tímto bych chtěl rovněţ poţádat všechny, kteří by nám mohli poskytnout jakýkoliv materiál 
ze ţivota B. Jablonského, aby se na nás obrátili a pomohli nám co nejvěrněji zmapovat jeho 
ţivot a působení. 

 
Hospodaření města skončilo přebytkem 

 
     V dnešní době všeobecného zadluţování států i občanů je výsledek hospodaření našeho 
města téměř neuvěřitelný, neboť je jím přebytek více neţ 21 mil. Kč. Není to ostatně poprvé, 
přebytkem končí většina městských rozpočtů, a tak naše město není zadluţeno a naopak má 
vytvořeny rezervy, které zapojujeme do letošního rozpočtu a máme připraveny i na větší akce 
v budoucnosti. Důvodem dobrého hospodaření města je zejména úspěšnost při získávání všech 
moţných dotací (v loňském roce více neţ 17 mil. Kč), tak i důsledné provádění výběrových 
řízení, které tlačí ceny městských akcí velmi dolů. 
     Nemalým zdrojem příjmů je i městský majetek, který Kardašova Řečice na rozdíl od 
mnohých jiných obcí a měst nejenţe nerozprodává, ale naopak mnohonásobně zvětšila (v roce 
1993 50 mil. Kč, v současnosti více neţ 500 mil. Kč), zejména investice do bytové výstavby 
přinesla městu velké příjmy nejen v nájemném, ale zejména zvýšeným počtem obyvatel, na 
který se počítá daňová výtěţnost od státu. Na druhé straně nemáme zbytečné výdaje na 
přebujelý úřednický aparát, náš úřad zvládá své úkoly i v podstatě menším počtu zaměstnanců 
neţ srovnatelně velké obce. Hospodaření města lze proto hodnotit jako velmi úspěšné a zdravé 
a je to zásluha zejména zodpovědného přístupu celého zastupitelstva. 

                                                                                                      MVDr. Petr Nekut 

 
SPOZ 

 
          V sobotu 24. 3. 2012 přivítala předsedkyně Sboru pro občanské záleţitosti paní Jana 
Chvojková nejmladší občánky Kardašovy Řečice a okolí: 
 

Magdalena Bínová           Ema Jagošová 
Jan Uhlíř           Josef Malík 
Mikuláš Michl        Ondřej Smolík           
Ondřej Březina                    Ondřej Velík 
 
 

       V prvním čtvrtletí letošního roku oslavili svá ţivotní výročí tito naši spoluobčané: 
            Václav Vodráţka 

          Marie Broţová  
                 Miluše Vodráţková  

            Václav Rejhons 
Karel Chramosta  
Květoslava Oušková  
Marie Charvátová  
Zdeněk Havelec  
Věra Klašková      
                                  Zdeňka Bouzarová  
                                 Jiří Kačena  
                                 Jan Dušek  
                                 Zdeňka Sedláčková  
     Přejeme všechno nejlepší a do dalších let mnoho zdraví!  

Jana Chvojková, Zdeňka Bzonková 
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Březen v kardašovořečické knihovně 
 
Ţe je třetí měsíc v roce březen hluboce zakořeněn jako BŘEZEN-MĚSÍC KNIHY, alespoň 

v podvědomí těch starších, se můţeme přesvědčit i letos.  
     Od konce února to v knihovně vře a hučí jako ve 
včelích úlech na začátku jara. Alespoň tedy v té naší 
knihovně. Dveře si tu podávají skupinky dětí ze školky, 
školy a druţiny, v čele se svými učitelkami a 
vychovatelkami.  
Děti se seznamují s řazením a  rozdělením knihovny, jak 
se chovat 

ke 
kníţkám, 
co musí 

udělat pro to, aby se mohly stát registrovanými 
čtenáři, poznávají pohádky, společně luští 
kříţovky a alespoň na tu chvíli jsou obklopeny 
samými knihami a knihovnickým prostředím 
s absencí počítačů, televize a jiných médií.  
Letošní BŘEZEN-MĚSÍC ČTENÁŘŮ má motto 
SLADKÝ ŢIVOT S KNIHOVNOU. Abychom 
osladili ţivot i těm zapomnětlivějším čtenářům, 
kteří někdy z časových, nebo jiných důvodů 
nevrátí včas zapůjčené knihy a časopisy, je jim 
do konce března promíjen poplatek (pokuta) za pozdní vrácení výpůjček.  
V úterý 13. února přijela na pozvání knihovny, mezi naše prvňáčky a jiţ větší šesťáky, paní 
Lenka Černá z nakladatelství Fragment, aby dětem ukázala a představila knihy z tohoto 
nakladatelství. Naši prvňáčci jsou tak aktivní, ţe paní Černou téměř nepustili ke slovu. Chtěli se 

předvést, a tak se třídou nesly různé říkánky, básničky, některé děti 
předvedly jak čtou a dokonce zazněly písničky K. Kryla a P. Koláře 
v podání právě těch prvňáčků. Pro šestou třídu měla paní L. Černá 
připravené povídání na téma STARÉ ŘECKÉ BÁJE A POVĚSTI. 
Šesťáci se chtěli asi také předvést. Škoda, ţe to nebylo k tématu.   
Na konci března se přidáváme k dnes jiţ mezinárodní akci NOC 
S ANDERSENEM a na poslední den v měsíci (v sobotu), připravujeme 
s místním výtvarným krouţkem Šikulky, kurz na výrobu FIMO korálků a 
šperků s lektorkou Karlou Hátleovou.  
Anketa SUK-Čteme všichni hledá ty nej nej nej dětské knihy roku 2011, 

hlasovat mohou děti, učitelé i odborná veřejnost. Slavnostní vyhlášení výsledků a setkání 
malých čtenářů z celé naší vlasti s autory a ilustrátory oceněných knih proběhne 4.dubna 2012 
v Památníku národního písemnictví v Praze. Této oblíbené akce se zúčastní i děti z naší 
školy, které se zapojily do recitační soutěţe pořádané školou. „Výlet“ do Prahy mají za odměnu 
a cestovné je hrazeno z prostředků Města Kardašova Řečice. 

                                                                                                                   Jitka Vondrková                                    

 

Sběr ţelezného šrotu 
 

Sbor dobrovolných hasičů v Kardašově Řečici upozorňuje občany, ţe sběr 
ţelezného šrotu bude v sobotu 14. dubna 2012 od 7,30 hodin. 
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Kde a jak se mohou obyvatelé Kardašovy Řečice zbavit 
vyslouţilých elektrospotřebičů 

 
     Domácnosti se mohou vyřazených elektrospotřebičů zbavit zdarma na některém z míst zpětného 
odběru, která k tomuto účelu byla vytvořena. Je přitom ale nezbytné splnit jednu základní podmínku: 
spotřebiče musejí být kompletní, tedy nerozebrané. V takovém případě hradí další nakládání s nimi 
výrobci a dovozci prostřednictvím kolektivních systémů, které zaloţili. Tato výhoda se ale nevztahuje na 
elektrozařízení, kterému jiţ někdo odmontoval důleţité části jako např. motor, kompresor, topné těleso, 
buben, plášť apod. Demontáţ a zpracování elektrospotřebičů je činnost zákonem určená pouze osobám 
s příslušnými oprávněními. Takové výrobky je nutné povaţovat za odpad a náklady spojené s jejich 
odstraněním jdou k tíţi obci. Promítají se tedy do poplatků, které platíme my všichni! 
Vyřazené spotřebiče z Vašich domácností můţete zdarma odevzdávat na těchto místech: 
 

Sběrný dvůr obce Kardašova Řečice 
otevírací doba:                              středa: 16.00 – 18.00 (duben-říjen) 
                                                              15.00 – 17.00 (listopad-březen) 
                                                 sobota:   9.00 – 11.00 
Více na www.elektrowin.cz  
 
Nejlepší odpad? Ten, co vůbec nevznikne 
     Nejlepší odpad je ten, který nevznikne. Pokud vznikne, pak je třeba jej co nejlépe vyuţít – ideálně při    
produkci nových výrobků. To jsou základní myšlenky tvořící pilíř soudobé odpadové legislativy. Do 
právního řádu jednotlivých evropských zemí se prosadily zásluhou směrnic Evropské komise, které jsou 
závazné pro všechny členské státy EU. V praxi to znamená, ţe zdaleka ne všechno, co domácnosti uţ 
nepotřebují, musí skončit v popelnici a pak na skládce nebo ve spalovně.  Velký důraz se klade na 
opětovné pouţití a navracení výrobků do pouţívání aţ do skutečného ukončení ţivotnosti. To se týká i 
vyslouţilých elektrospotřebičů, které v současnosti celosvětově tvoří asi pět procent hmotnosti pevného 
domácího odpadu, tedy téměř tolik jako plastové obaly. 
Devadesát procent materiálu lze znovu vyuţít 
     Moderní technologie, jimiţ dnes disponují zpracovatelské firmy, umoţňují efektivně separovat 
jednotlivé materiály, z nichţ jsou elektrospotřebiče vyrobeny. Drtivou většinu jich pak lze vrátit zpět do 
výroby jako druhotné suroviny.Jde především o kovy, v menší míře o plasty a další materiály. 
Opakovaně je tak moţné vyuţít téměř 90 procent hmotnosti spotřebičů, které definitivně doslouţily.  
Odborná recyklace navíc zaručuje, ţe naše ţivotní prostředí neznečistí různé škodliviny, které jsou ve 
spotřebičích obsaţeny. Můţe jít například o oleje a další maziva, nejtypičtějším příkladem jsou patrně 
freony pouţívané dříve v chladicích zařízeních.  
Jak plní výrobci a dovozci své zákonné povinnosti 
     Všichni Evropané vyprodukují ročně na osm milionů tun elektroodpadu, jeho mnoţství přitom rok od 
roku roste. Moderní recyklační zařízení by na ně sama o sobě nestačila. Někdo musel nejprve 
zorganizovat celý sloţitý systém jejich sběru, evidence a dopravy ke zpracovatelům. A někdo jej musí 
také financovat. Tím „někým“ jsou výrobci a dovozci těchto zařízení. Ukládá jim to zákon o odpadech, 
který do České republiky přenesl evropské směrnice a v současné podobě platí od roku 2005. Zákon 
ovšem ponechal určitou volnost v tom, jak tyto povinnosti plnit. Výrobci a dovozci se přiklonili k 
osvědčenému modelu vytvořenému a prověřenému nejprve ve skandinávských zemích. Zaloţili 
takzvané kolektivní systémy, neziskové společnosti, které plnění jejich zákonných povinností zajišťují. 
Mezi ně rozdělilo Ministerstvo ţivotního prostředí jednotlivé skupiny spotřebičů z domácností. Podle 
tohoto rozdělení zajišťují jednotlivé kolektivní systémy ekologické nakládání například s vyslouţilými 
lednicemi, pračkami, počítači nebo osvětlovacími tělesy.  
O větší polovinu vyřazených spotřebičů se postará ELEKTROWIN  
     Velké i menší domácí spotřebiče z kategorie takzvané bílé techniky, stejně jako třeba elektrické 
pomocníky pro kutily a zahrádkáře, dostala na starost akciová společnost ELEKTROWIN.  
ELEKTROWIN a.s. byl zaloţen 25. května 2005 a je tak jedním z nejstarších kolektivních systémů 
působících v České republice. Dnes zajišťuje – řečeno slovy zákona - zpětný odběr, oddělený sběr, 
zpracování, vyuţití a odstranění více neţ poloviny celkového mnoţství elektrozařízení a elektroodpadu v  
ČR. 

Otto Hutr, vedoucí odborný referent MěÚ 
 

http://www.elektrowin.cz/
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Foto: web školy 

Informace ze školy ..... 

 
Zápis do MŠ na školní rok 2012/2013 

 
     Přidělení registračních čísel, vyplnění ţádostí o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání a 
vyzvednutí související dokumentace bude probíhat ve dnech 10. 4. a 11. 4. 2012 od 10:00 do 
11:30 hod a od 13:00 do 15:30 hod ve třídě „Ovečky“.  
    
  K zápisu si prosím přineste:  
-  občanský průkaz zákonného zástupce,  
-  kartičku ZP dítěte,  
- maminky na RD předloţí doklad o délce přiznání rodičovského příspěvku.  
     
Vrácení vyplněných evidenčních listů bude probíhat 24. 4. a 25. 4. 2012 od 10:00 do 11:30 hod 
a od 13:00 do 15:30 hod ve třídě „Ovečky“.  
     Ředitelka MŠ a ZŠ v rámci správního řízení a stanovených kriterií vypracuje Rozhodnutí ve 
lhůtě do 30 dnů. Oznámení o přijetí dítěte do MŠ pod přiděleným registračním číslem bude 
vyvěšeno 22. 5. 2012 za prosklenými vchodovými dveřmi třídy „Ovečky“ a na www stránkách 
školy (www.zskrecice.cz).  
     Vydání Rozhodnutí o nepřijetí k předškolnímu vzdělání do MŠ na školní rok 2012/2013 je 
stanoveno na 23. 5. 2012 od 13:00 do 15:30 hod v kanceláři vedoucí učitelky MŠ.  
                                                                                       Ing. Jana Hýbková, ředitelka ZŠ a MŠ  

 
Zápis do mateřské školy 

 
       Váţení rodiče, 10. a 11. dubna od 
10.00 do 11.30 hodin a od 13.00 do 
15.30 hodin proběhne zápis do mateřské 
školy „Stonoţka“, která je součástí 
právního subjektu Základní škola  
a Mateřská škola Kardašova Řečice.  
       Rodiče se často ptají, jaký věk je pro 
zahájení docházky dítěte do mateřské 
školy optimální. Odpověď na tuto otázku 
není snadná. Některé dítě je pro vstup do 
mateřské školy jiţ zralé před dovršením 

třetího roku, a naopak z vlastní zkušenosti vím, ţe některé děti ještě ve čtyřech letech mají 
velké problémy s adaptací na dětský kolektiv a vůbec ho nevyhledávají. 
     Podle školského zákona č. 561/2004 Sb. o předškolním, základním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdělávání v § 34 odstavci 1 je stanoveno, ţe „předškolní vzdělávání se 
organizuje pro děti ve věku od tří do šesti let.“ Školský zákon umoţňuje přijmout do mateřské 
školy dítě mladší tří let, pokud v tom nebrání kapacitní důvody nebo nedostatečná zralost dítěte. 
Dítě přicházející do školky by mělo mít zvládnuty základní dovednosti v oblasti sebeobsluhy – 
aby se dokázalo najíst a napít, umýt si ruce, alespoň částečně se obléknout a bylo schopné 
pouţívat záchod. 
       Na doporučení veřejného ochránce práv k naplnění práva na rovné zacházení v přístupu 
k předškolnímu vzdělávání byla na školní rok 2012/2013 stanovena nová kritéria, podle kterých 
budou děti přijímány k předškolnímu vzdělávání v mateřské škole v případě, kdy počet ţádostí o 
přijetí k předškolnímu vzdělávání v daném roce překročí stanovenou kapacitu maximálního 
počtu dětí pro mateřskou školu. Více na webových stránkách školy (www.zskrecice.cz). 
       

http://www.zskrecice.cz/
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 Další novinkou v přijímacím řízení je, ţe ředitelka školy vyhotoví rozhodnutí o přijetí, 
nedoručuje je jiţ zákonným zástupcům, ale oznamuje jej zveřejněním seznamu uchazečů 
pod přiděleným registračním číslem s výsledkem řízení u kaţdého uchazeče. Oznámení  
o přijetí a nepřijetí dítěte do MŠ pod přiděleným registračním číslem bude vyvěšeno 22. 5. 
2012 za prosklenými vchodovými dveřmi třídy „Ovečky“ a na webových stránkách školy 
(www.zskrecice.cz).  
       To znamená, ţe ve většině případů nebudou mít v ruce zákonní zástupci ţádný písemný 
doklad o přijetí a budou vycházet pouze z informací uvedených ve zveřejněném seznamu. 
     Pokud zákonný zástupce dítěte poţádá o vydání stejnopisu příslušného rozhodnutí o přijetí 
(přičemţ nerozhoduje, z jakých důvodů či kdy tak učiní), bude mu vyhověno. Stejnopis bude mít 
pouze informativní charakter.  
       Vydání Rozhodnutí o nepřijetí k předškolnímu vzdělání do MŠ na školní rok 2012/2013 je 
stanoveno na 23. 5. 2012 od 13:00 – 15:30 hodin v kanceláři vedoucí učitelky MŠ. 
       Přijaté děti budou rozděleny podle přání rodičů, pokud to bude moţné, do čtyř tříd, které 
jsou věkově smíšené. 
 
Proč věkově smíšené třídy? 
       Dnešní málopočetná rodina nemůţe dát dětem 
dostatek příleţitostí k získání sociální zkušenosti, 
jako tomu bylo dříve, kdy spolu ţily tři aţ čtyři 
generace a počet sourozenců byl poměrně vysoký. 
Proto naše mateřská škola se snaţí co nejvíce se 
přiblíţit struktuře velké rodiny a vytvořit podmínky pro 
rozvoj socializace a sociálního učení dětí. 
     Smíšené třídy dávají dětem příleţitost, která se jiţ 
v průběhu dětství a dospívání nevyskytne. Čím větší 
je věkový rozdíl mezi dětmi, tím bohatší a pestřejší 
jsou kontakty mezi nimi, tím více sociálních rolí a 
strategií si děti mohou osvojit, tím více mají 
příleţitostí k přirozené nápodobě, k rozvoji jazyka a komunikace. Učí se, jak obstát mezi 
ostatními, jak vstoupit do hry, jak se uplatnit a prosadit, jak navázat nebo odmítnout kontakt, jak 
sdílet svá přání nebo nesouhlas, jak někomu pomoci, jak se jednou podřídit a podruhé vést, jak 
se přizpůsobit a také ovládnout. Učí se poznávat druhé, hodnotit jejich i své projevy, nacházet 
svou identitu, rozlišovat roli muţskou i ţenskou. Mají moţnost střídat věkové role, přecházet 
z jedné do druhé (např. čtyřleté dítě: je starší neţ tříleté, mladší neţ pětileté, stejně staré jako 
čtyřleté) a v průběhu docházky do mateřské školy zaţít všechny. V tomto věku se formují 
základy společensky významných postojů a také schopností jako souhra, soucit, součinnost, 
soustrast, soucítění, spolupráce, solidarita, vzájemnost, které se mnohdy projeví aţ v 
dospělosti. Vznikají první kamarádské vztahy a vytvářejí se základy přátelství.   
       Určitě přáním nás všech je, aby naši nejmenší v pohodě a s radostí překročili tu úzkou 
hranici rodiny a rozšířili okruh svých nejbliţších o další osoby.                                                                           
     Na společná setkání se za kolektiv pracovníků těší 

                                                                   Bc. Jana Jandová, zástupkyně pro MŠ   
 
 

Veselé zoubky 2012 
 
     V pátek 16. března 2012 byl pro 29 ţáků prvních tříd naší školy představen preventivní 
program na péči o chrup. 
     Nejmladší ţáci ZŠ se během jedné vyučovací hodiny seznámili s tématem, jak zoubky 
fungují, k čemu je máme, jak rostou a mění se, co je zubní kaz. Dále zhlédli projekci filmu Jak 
se dostat Hurvínkovi na zoubek. Tento loutkový film dětem veselou a hravou formou vysvětlil, 
proč je nutné si zoubky důkladně čistit po kaţdém jídle a pravidelně dvakrát ročně navštívit 

Foto: web školy 

http://www.zskrecice.cz/
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zubaře. Srozumitelnou formou přiblíţil, jak vypadá ústní dutina i samotný zoubek a jak vzniká 
zubní kaz. 
     Ţáci se potom přemístili z informačního centra školy do 
vlastní třídy, kde si s paní učitelkou Dagmar Vyhlídkovou 
probrali zásady správné péče o zoubky, jak si čistit zoubky, aby 
byly bez kazu, proč navštěvovat zubního lékaře. Děti hromadně 
zodpověděly několik opakujících otázek na téma „Zoubky“. 
Všichni ţáčkové nedočkavě zasedli do lavic a vyplnili pracovní 
listy, kde byl kladen důraz na výběr zubního kartáčku, správné 
stravování atd. 
     V závěru hodiny se ţáci 
dohodli s paní učitelkou, ţe 

za správné vyplnění obdrţí na zadní straně pracovního listu 
jedničku od svých rodičů, kterým se se svou prací pochlubí. 
V závěru hodiny měly děti největší radost z dárkové 
preventivní taštičky s produkty péče o zoubky, která 
obsahovala samolepky do koupelny, zubní kartáček, zubní 
pastu, ţvýkačky bez cukru, ústní vodu indikující zbytkový 
zubní kaz a informační broţuru pro rodiče, díky které si 
budou moci rodiče spolu s dětmi zásady prevence 
zopakovat. 
     Tento preventivní program „Veselé zoubky“, který se na naší škole konal v letošním roce 
poprvé, připravila společnost Dm drogerie markt s.r.o. 

Pevně věříme, ţe tato vyučovací hodina obohacená dárečky 
přispěje ke zlepšení povědomí o správné péči o dětský 
chrup. 
     Poděkování za uskutečnění této akce patří téţ paní 
ředitelce Janě Hýbkové, která naši školu přihlásila do tohoto 
preventivního programu a koordinátorce Výchovy ke zdraví 
na naší škole p. uč. Vyhlídkové D., která projekci programu 
„Veselé zoubky“ v rámci vyučovací hodiny u prvňáčků 
zorganizovala. 
     Správnou cestu ke zdravým zoubkům budeme ukazovat i 
budoucím prvňáčkům ve školním roce 2012/13. 

Mgr. Dagmar Vyhlídková 
 

 
Plavecký výcvik prvňáčků 

 
     Od listopadu 2011 do ledna 2012 jsme jezdili do 
plaveckého bazénu učit se plavat. 
      Paní učitelky plavání si nás rozdělily do dvou skupin a 
uţ jsme trénovali. Občas jsme se i trošku báli, ukápla i 
nějaká slzička. Nedovete si ani představit, jak je voda ve 
velkém bazénu studená. Ale kdyţ posloucháte pokyny 
plavčice, zahřejete se, překonáte strach a voda se 
znenadání oteplí a uţ je vám hej. Dostali jsme také mokré 
vysvědčení. Delfíni z nás ještě nejsou, ale ţelvičky a kapříci 
jsou naši kamarádi. Příští rok bychom si moc přáli učit se 

plavat na jaře, abychom nebyli tak nemocní.                                                                                                                                                                                          
                                                                                                               Prvňáčci 
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Mikuláš v 1. třídě 
 

     Byli jste u toho? 5. prosince 2011 navštívila naši 
třídu návštěva, ale ne ledajaká. Přišel pravý Mikuláš a 
dva čerti z pekla. Mikuláš měl napsanou listinu s našimi 
hříchy. Věděl úplně vše - co se děje ve škole, ale i doma 
(naše neshody se sourozenci, nekrmení kočky, 
nepořádek v 

pokojíčku, 
odmlouvání 

rodičům). Někteří z 
nás se hodně báli, 
ukápla nejedna 

slzička. Ale Mikuláš se s námi domluvil, dal nám poslední 
šanci, slíbili jsme zlepšení. Čerti ale někdy řádili, měli okolo 
pasu uvázané řetězy a my jsme se klepali strachy. Některé 
kluky posadil čert na skříň, to bylo strachu. Mikuláš si nás 
také prozkoušel ze čtení a matematiky, uměli jsme všichni. 
Čerti počítali příklady na tabuli, moc jim to nešlo. Anděl nám rozdal mikulášské balíčky. Čerti si 
chtěli odnést naši paní učitelku. Nedali jsme ji. To by tak hrálo, kdo by nás učil? Mikuláš dal paní 
učitelce telefonní číslo do pekla. Představte si, ţe uţ i tam se můţe volat, i tam je signál. Ach jo, 
nebudeme mít chvilku klidu. Nezbývá, neţ se dát na dobrou cestu a "sekat latinu". Poslední 
šance je opravdu poslední, a co by bylo za rok? Raději na to nemyslet. Děkujeme všem 
"nebeským poslům" za mikulášské balíčky. Jsme rádi, ţe Mikuláš, anděl a čerti na nás 
nezapomněli. Víme, ţe mají spoustu práce a dětí je na světě spousta. Vţdyť nám také Mikuláš 
řekl, ţe létá i do Afriky. A to je pořádný kus cesty. 
Děkujeme.                                                                                                                         Prvňáčci    
                                                                                              
                                                                                                                                                        

Prvňáčci se seznamují s místní knihovnou 
 
     Naši prvňáčci se zapojili do celorepublikového projektu Kníţka 
pro prvňáčka, která podporuje čtenářskou gramotnost. Navštívili 
jsme místní knihovnu, kde paní Vondrková seznámila ţáky s 
prostorami knihovny a s výpůjčním řádem. Do knihovny budeme 
chodit po celý školní rok. 

PaedDr. Milena Zikešová 
 

 
První školní vánoční jarmark 

 
     Ve čtvrtek 15. prosince 2011 se konal první školní vánoční 
jarmark. Připravovali jsme se pod vedením naší paní učitelky 
velmi pečlivě, vyráběli jsme andělíčky, rybičky, hvězdičky, 
záloţky do knih a další výrobky. Pomohli nám i rodiče - 
napekli cukroví a slané rohlíčky, zhotovili vánoční svícny, 
sádrové ozdoby, zvonečky, adventní věnce, korále, kapří 
šupiny pro štěstí. Celkem jsme prodávali 27 druhů vánočního zboţí. Stali se z nás šikovní 
prodavači. Prodali jsme skoro vše. Za utrţené penízky pojedeme na konci roku na školní výlet. 
Děkujeme všem rodičům, kteří naši snahu podpořili a nakupujícím za všechny nákupy.                                                                        

                                                                                                                  Vaši prvňáčci 
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Nakladatelství Fragment 

 
     V úterý 13. 3. 2012  přijela do první třídy paní Lenka Černá z nakladatelství Fragment. 
Povídali jsme si o kníţkách, ale nejen to. Škoda, ţe jste nebyli s námi ve třídě. Nejprve jsme 

hádali hádanky my, školáci. Uhodli jsme všechny, vţdyť 
jsme trénovaní. Paní učitelka nám z kníţek čte různé 
hádanky a my soutěţíme mezi sebou. Zkusili jsme dát 
hádanky i paní Černé. Poté jsme zpívali písničky, říkali 
básničky a četli pohádku. Na konci besedy jsme dostali 
dárky. Největší radost jsme měli z neviditelné tuţky. Věřili 
byste, ţe opravdu existuje? Můţete s ní napsat tajný vzkaz 
pro mamku, do ucha jí pošeptat tajemství - jak vzkaz 
přečíst, a je to. A ani jeden z nás není Pat nebo Mat.  
Těšíme se na další besedu v dubnu. 
Děkujeme paní Vondrkové za připravenou besedu a do 

Prahy posíláme poděkování za dárky, ale hlavně za neviditelné tuţky.          
                                                              Loučí se prvňáčci s paní učitelkou Milenou Zikešovou 

 
Další informace ….. 

 

O jedné studánce, dějinách a dobrých skutcích 
 

     Ţe o dějinných zvratech nepodávají svědectví pouze spletité osudy lidí a sídel, která obývají, 
dokládá v okolí Řečice nepatrný kousek lesa Babky, nazývaný Masarykův háj. Vlastně by jeho 
příběh mohl poslouţit za výchozí osnovu pro román, který by se podobně jako Černý domeček 
Stanislava Komárka inspiroval historií Kardašovy Řečice v průběhu 20. století. 
    V místech, o kterých píši, se odnepaměti nacházela studánka, která slouţila k osvěţení 
kaţdého, kdo pracoval v lese nebo na blízkých polích. Takových studánek ostatně bylo víc a my 
starší si pamatujeme i ty, které se vyskytovaly v otevřené krajině, neţ je připravily o vodu 
meliorační zásahy, a pokud někde nějaký přírodní pramen přece jen zůstal, tak ho znehodnotily 
splachy dusičnanů z polí. 
     Té v Babkách se ale několik let po zaloţení Československé republiky roku 1918 dostalo 
zvláštní pocty. Údajně se o ni zaslouţil především hajný obecních lesů Ferdinand Douda, který 
nechal vysadit v její blízkosti bukový hájek a ve spolupráci s obcí upravil výchoz ţulového 
podloţí v této části lesa tak, ţe do něj mohl být zasazen reliéf zpodobňující Prezidenta 
Osvoboditele T. G. Masaryka, a to u příleţitosti jeho 76. narozenin. 
     A tím bylo místo původně řečené U Studánky vrţeno do výše zmíněného víru dějin. Za  
1. republiky se sem ze Řečice pořádaly pěší pouti a vznikly zde i tři altánky. Pak ovšem nastala 
éra protektorátu, Masarykova podobizna byla preventivně zazděna, aby ji Němci nezničili, a 
navíc si v blízkém okolí němečtí vojáci zřídili střelnici (cvičili se tu pro boj s partyzány a pouţívali 
k tomu speciálních figurín posunovaných lanky zpoza stromů) a přístup sem byl místním 
občanům přísně zakázán. Krátké oţivení nastalo po válce, u poúnorového reţimu však upadl 
první prezident Československa opět v nemilost. Reliéf sice vydrţel, ale nápis pod ním byl 
odstraněn. Ke krátkodobé nápravě došlo v roce 1968, kdy se na jednom z buků objevila i 
cedule vyzývající k šetrnému přístupu k památníku a jeho okolí. S nástupem tzv. normalizace se 
opakovala situace z počátků komunistické éry. Masarykův háj ztratil svůj pietní význam. Přesto 
však někteří občané nezapomněli a k památníku přinášeli květiny. Vzpomínám si taky, ţe někdy 
kolem roku 1980 kluci z přírodovědného krouţku, který jsem ve škole vedl, z vlastní iniciativy 
místo vyčistili od napadaných větví. 
     Aţ po roce 1989 se mohlo zase začít vzpomínat na prezidenta Masaryka veřejně a projevilo 
se to i na háji jemu zasvěcenému. Několik řečických pamětníků zlatých časů českého skautingu 
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zde vybudovalo nový altánek (ty původní uţ dávno vzaly zasvé) – neobešlo se to bez 
komplikací, protoţe neznámý zlomyslník se snaţil jejich dílo zmařit –  a význam místa byl znovu 
potvrzen slavnostním shromáţděním občanů. Po několika letech bohuţel opět zaúřadoval 
vandal, či spíše zloděj a reliéf TGM ze skalky zmizel. Roku 2010 sem však byl vsazen nový – 
zaslouţila se o to skupina nadšených chalupářů z Mnichu okolo pana Jaromíra Peška – 
opatřený i původním nápisem: Vysazeno k uctění 76letých narozenin našeho milého presidenta 
T. G. Masaryka 1926. 
     Proměnlivé byly i osudy studánky. Občas se našli dobrodinci, kteří ji vyčistili, opatřili 
ochranným poklopem či jinak zušlechtili, občas však byla po delší dobu zanesená listím nebo se 
v ní rozkládala třeba i mrtvá ţába. Razantní zásah do její podoby, tak aby slouţila ţíznivým 
poutníkům a milovníkům přírody co nejlépe a co nejdéle, uskutečnili však před několika dny aţ 
dva velmi agilní řečičtí senioři, jak se dnes říká důchodcům, Eduard Adámek a Karel Mach 
starší. Dobrovolně provedli nejen vyčištění, ale i obezdění pramene kamenem a nad studánku 
umístili vysokou, štíhlou, esteticky velmi příznivě působící stříšku pokrytou bonnským šindelem. 
O jejich pečlivosti a důkladnosti svědčí i to, ţe práci věnovali celý týden. Dluţno podotknout, ţe 
prkna jim poskytlo místní myslivecké sdruţení Čihadlo a dopravu materiálu zajistil městský 
úřad. 
     Můţeme jen doufat, ţe kaţdý, kdo do těchto míst zavítá, bude se chovat k bukovému háji s  
památníkem TGM, k altánku (neplést si ho s kontejnerem na odpadky!) i ke zdroji čisté 
pramenité vody s úctou a zdrţí se projevů nešetrného jednání. Ti z místních občanů, kteří se 
nestraní veřejného ţivota, se můţou ke studánce vypravit 1. května, kdy se k ní bude konat jiţ 
třetí obnovená pěší  pout´, zpříjemněná hudbou dechové kapely a moţností občerstvení. 
(Za upřesňující informace děkuji p. I. Kozlovi.)    

Jan Frolík 
                                              

 
Dráha bude opět slavit 

 

      Uţ několikrát jsme v řečické stanici oslavovali otevření dráhy Veselí n. L. – Jihlava (poprvé 
100 let v roce 1987) a Řečice se vţdy při této příleţitosti předvedla jako obec, která si své 

ţeleznice váţí, navzdory všudypřítomným autům. Moţná i proto, ţe řady 
rámusících kamionů i ostatních menších vehiklů obyvatelům některých 
ulic určitě radost nedělají. Letos to tedy bude uţ 125 let ode dne, kdy do 
Řečice dorazil první vlak. Pokud vše dobře dopadne, pojede ten letošní 
slavnostní v sobotu 9. června z Veselí do Horní Cerekve a zpět, 
z Jihlavy zase jiný, rovněţ do Horní Cerekve. Jízdní řád a vše ostatní 
bude samozřejmě ještě upřesněno, ale je dobré vědět vše včas a řádně 
připravit program. Zdá se totiţ, ţe se tentokrát podaří zajistit věci tak, 

abychom se vyhnuli tomu, co nás poněkud mrzelo při 120. výročí před pěti léty – například to, 
ţe mašinka dopoledne přijela „uhlím napřed“, jak praví král komiků ve známém filmu, a ţe pobyt 
slavnostního vlaku v Řečici nebyl potřebně dlouhý. Nebylo tehdy síly věci změnit, byť snaha 
byla. Letos tedy, díky plánovanému otočení lokomotivy v Horní Cerekvi, bude vlak vypadat 
náleţitě jak dopoledne, tak i při odpoledním průjezdu zpět do Veselí.  Dopoledne, vyjde-li vše 
dle předpokladů, postojí ve stanici dostatečně dlouho, aby se všichni, kdoţ si něco připraví do 
programu, mohli náleţitě vyřádit. Bude-li to nutné a moţné, odstaví se celý vlak na skladištní 
kolej k volnému prostranství vedle staniční budovy, aby nerušil křiţování rychlíků, které se, jak 
známo, u nás potkávají v dvouhodinovém taktu, vţdy přesně v celou. Tahle věc rovněţ není 
k zahození a buďme rádi, ţe se udrţela i v novém jízdním řádu, to jen mimochodem. 
     Budiţ tedy tento článeček brán jako předběţné sdělení, plakáty s podrobnými informacemi 
se objeví jistě včas. 

       Vladimír Klimeš 
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Tak trochu nostalgické rozjímání nad jedním ţelezničním výročím 
 

Do krajiny hozená 
tenká stuha s prýmky 
pojí vlídná nádraţí                

  je svátek parních  
          lokomotiv. 
 
          Za lesem zapíská        
          a šedý závoj 
          se po kouskách 
          trhá v letu. 
 
     Ty veršíky mě napadly při jednom předcházejícím výročí naší transverzální ţelezniční dráhy. 
A protoţe se jedno další, a sice sto dvacáté páté, blíţí a chystá se veselé oslavování a zábava 
v dobových kostýmech, nedá mi to, abych se nepřipojila pár řádky na téma ţeleznice. 
     Nejen Vladimír Klimeš má páru rád, jak sděluje titulem své knihy, jejímţ obsahem je 
celoţivotní láska k ţeleznici a všemu co s ní souvisí. Stála by za ním dlouhá řada jak jeho 
rodáků, tak mnoha dalších pamětníků a uţivatelů ţelezniční dráhy, kteří s alespoň kapkou 
nostalgie vzpomínají na své kaţdodenní cesty vlakem do školy, do práce či na prázdniny nebo 
dovolené. Pára patřila ke koloritu doby. Ţeleznice od svého počátku měla nejen svá zvláštní 
privilegia, své rituály, ale i svou typickou atmosféru, čímţ nemám ani tak na mysli oblaka páry a 
kouře, i kdyţ to byla toho všeho samozřejmá součást. Být zaměstnán u ţeleznice byla prestiţní 
záleţitost a určitá prestiţ se odráţela i v jejím provozu a ve vztahu k zákazníkům, tedy 
cestujícím. Nádraţí bývala vizitkou svého provozovatele, coţ se vyjadřovalo mimo jiné nejen 
pořádkem a čistotou budov od fasády aţ po ony nejmenší nezbytné místnůstky, ale také truhlíky 
plnými květin, upravenou zahrádkou s lavičkami, nezamčenou čekárnou, eventuelně ve větších 
stanicích slušnou nádraţní restaurací. S postupem doby ubývalo všeho, snad podle přísloví: 
všeho do času. 
     Kde jsou doby párkařů na kaţdé větší stanici a jejich pokřik: Horké párky.  Kde jsou doby, 
kdy průvodčí na zastávkách vyvolávali jejich název a upozorňovali cestující na cíl jejich cesty či 
na přestupní stanici. Ve třicátých letech nedávno minulého století našlo mnoho učitelů a učitelek 
(a nejen těch) práci na Podkarpatské Rusi, která k nám tak epizodně patřila. V naší rodině se 
z té doby traduje ohlašování zastávky ve stanici Volovoje, česky Volové, kdy průvodčí na celé 
nádraţí vyvolával nezapomenutelné sdělení: Volové, vystupovat! 
     V mém osobním ţivotě rodilé Praţačky bývaly cesty vlakem spojené vţdycky s nějakou 
mimořádnou událostí, převáţně s cestami na prázdniny k tetě, která mi nahrazovala babičku, 
výjimečně se školním výletem, později s dovolenou. Já do školy chodívala pěšky, později na 
střední školu i do práce tramvají a v dalších letech metrem. Výhoda cestování městskou 
dopravou tkví v tom, ţe potřebný spoj jede obvykle kaţdých pár minut, ale je to asi výhoda 
jediná. Půlhodina stání v přecpané tramvaji či metru v ranní špičce člověka připraví o polovinu 
denní energie i nálady. Hektický spěch lidí na eskalátorech metra při jeho krátkých intervalech 
uţ hraničí s neurózou. Cestování autem má své přednosti v pohodlí, ve snadnosti převáţení 
nákupů a objemnějších předmětů a nejste vázáni ţádným jízdním řádem. Jen se nesmíte dostat 
do štrúdlu, ať uţ ho zavinila nehoda nebo přecpaná dálnice, zvláště v místech odkud nemáte 
úniku.  
     Jestliţe však člověku trvá cesta od domovních dveří k okénku pokladny na nádraţí dvě 
minuty, pak není co řešit. Vlak jede na obě strany kaţdou hodinu a nestane se, ţe byste si 
nesedli. Nikdo se vás nesnaţí předjet ani vás nebrzdí, ani štrúdl nehrozí. Cestou se kocháte 
okolní přírodou, jejími proměnami v průběhu roku, výhledy a vůbec prostorem, který je právě 
tím, co ve městě chybí. V poslední době čím dál častěji poznávám lidi, kteří opouštějí Prahu  
a odcházejí na venkov. A nejsou to jen senioři, ale i rodiny s malými dětmi. Lidé touţí čím dál 
víc po klidnějším ţivotním tempu, po kontaktu s přírodou. 
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     I dnes je stále mnoho lidí odkázáno na vlak a navíc jím jezdí rádi. Samozřejmě, ţe cestování 
vlakem má nejen svůj líc, ale i rub. Občas se vlaky také zpozdí. Pár minut člověk trpělivě vydrţí, 
ale kdyţ vám nádraţní rozhlas oznámí, ţe očekávaná doba zpoţdění bude asi šedesát minut, 
tak to s vámi zacloumá. A já si to s dráhou vyřizuji po svém. Třeba takhle: 
 

S českou dráhou ţelezniční    Čas tu plyne tempem jiným, 
uţívám si neskutečně,     neţ bys očekával, 
jen za lístek poloviční,                                                jízdní řád je stránek plný 
vzpomínat však budu věčně.          na nádraţí nával 

. 
 

                                                 Výluka či porucha 
                                                 nebo padlý strom, 
                                                 nekonečné čekání, 
                                                 ať do dráhy hrom. 
 

     Ale i přesto mám vlaky ráda a zůstávám jim věrná. Jediné, co mě uţ delší dobu trápí, je 
neutěšený stav našeho nádraţí, jehoţ šťastnější dobu pamatuji, i s těmi truhlíky květin a 
upravenou zahrádkou, o kterou se dnes nikdo nestará. Okolí trati je zanedbané, nevzhledné a 
pruty křídlatky za čas zamoří celé naše město. Ze stráně pod nádraţím uţ si úspěšně razí cestu 
do naší ulice. Protoţe vím, ţe to trápí i další řečické občany, zvláště ty, kteří v okolí nádraţí 
bydlí a mají to denně před očima a nepochybně i ty, kteří denně jezdí vlakem, přimlouvám se za 
nás všechny, aby naši zastupitelé našli cestu, jak donutit České dráhy k nápravě a dopřáli nám 
tak stejně pěkné a příjemné ţivotní prostředí jaké je jinde v našem městě. 
     Abych nekončila pesimisticky, přeju ţeleznici, a nejen té naší transverzální, jen vše dobré, 
s radostí zaznamenávám nové i repasované vagóny rychlíků i příjemné Regio Jety na místních 
spojích, obdivuji obrovské dílo, které České dráhy budují na trati mezi Prahou a Českými 
Budějovicemi a jen doufám, ţe jim zbyde nějaká koruna i na to naše nádraţí. 
                               Zdena Maršíková 

 
 
 

 
 

 

     Po loňském úspěchu uspořádá i letos ZO Českého svazu 
ţen Kardašova Řečice ke Dni matek PRODEJNÍ MÓDNÍ 
PŘEHLÍDKU ve spolupráci s táborským salónem PAVLÍNA, 
jehoţ majitelkou je paní Iva Pavlíková – Papoušková. 
     Prodejní přehlídka se uskuteční v neděli 13. května 2012 
v KD K. Řečice od 14 hodin. Připraven je i doprovodný 
program. V něm vystoupí ţáci místní MŠ a také Aerobic 
team Kardaška. 
     Na začátek měsíce června pak připravuje ČSŢ jiţ tradiční 
sbírku oblečení, knih, hraček a jiných věcí pro Diakonii 
Broumov. Tento sběr proběhne ve dnech 1. a 2. 6. 2012  
v moštárně v Tyršově ulici. Věci prosím ukládejte do 
uzavřených krabic či pytlů. Poplatek za kaţdý balík nebo 
pytel je 2 Kč. 

Boţena Zemanová 
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Kdyţ jezdil v Řečici dostavník 

 
     Na trati Praha-Jindřichův Hradec-Slavonice-Vídeň jezdila pošta jiţ od roku 1526. Tehdy 
nezajíţděla do Řečice, neboť cesty zde nebyly zpevněné a v době dešťů byly téměř nesjízdné. 
     Pošta byla dopravována v lehkém dvoukolovém voze, zvaném šéza, taţeném párem koní. 
Postilion seděl na podsedním (levém) koni. Pošta slouţila hlavně potřebám vídeňského dvora. 
Doprava byla nepravidelná a vzhledem k stavu cest značně nejistá. S přepravou osob se 
nepočítalo. 
     Tato nepříznivá situace se začala rychle zlepšovat aţ v první polovině devatenáctého století, 
kdy byla vybudována síť silnic tak zvaného francouzského typu (zpevněné, štětované, 10 m 
široké, odvodněné). Byly zavedeny takzvané poštovní rychlíky, upřednostňující dopravu osob. 
     Teprve kdyţ byla místo staré nezpevněné hradecké cesty přes sv. Barboru dokončena nová, 
erární cesta z Dráchova do Jindřichova Hradce, začaly po roce 1833 jezdit poštovní rychlíky 
přes Kardašovu Řečici, které se dřív vyhýbaly přes Pluhův Ţďár. 
     Jak takový poštovní rychlík vypadal? Byl to kryty čtyřdveřový, dobře pérovaný vůz, taţený 
čtyřspřeţím, řízeným kočím na podsedním přívojním koni (levý zadní). Uvnitř vozu bylo místo 
pro osm cestujících. Na předním vnějším sedadle seděl průvodčí a jeden cestující, na zadním 
ještě dva cestující. Kaţdý mohl mít zavazadlo do váhy 50 liber (26 kg). Poštovní rychlík měl 
přesný jízdní řád. Pohyboval se rychlostí 12 km za hodinu a cesta z Prahy do Vídně trvala 38 
hodin. 

     Cestující před započetím jízdy zaplatil 
jízdné včetně jídel, která byla předem 
objednána za pevně dohodnuté ceny 
v přesně stanovených hostincích. V Řečici to 
bylo v Panské hospodě, největším zájezdním 
hostinci, který měl ve štítu zlatého jelena a 
byl v domě, který tehdy patřil k číslu 73 u 
Hazuků (dnes je to jednoposchoďový zeleně 
natřený rohový dům v Jablonského ulici, 
vedle potravin Večerka). 
     Kdyţ dostavník podle jízdního rádu 
dorazil, muselo být v Panské hospodě 

všechno připraveno, protoţe polední přestávka trvala jen hodinu. Cestující poobědval v hostinci, 
kočí a průvodčí ve formance. Mezitím podomek s pomocníkem vypřáhl, vyvěchtoval, nakrmil, 
napojil a opět zapřáhl koně, neboť i to patřilo k smluvním povinnostem hostince. Kdyţ se 
cestující naobědvali, dostavník odjíţděl. Na opozdilce se nečekalo. 
     Panská hospoda byla povinna cestujícím nabídnout kromě běţných jídel i tři jídla ze zvěřiny 
a tři jídla z ryb. Zvěřinu dodával panský myslivec a ryby místní sádky. 
     Na podzim, kdyţ byla pole sklizena, přihnali Maďaři z Uher stádo sádelných prasat, která 
vypásli v bukových lesích. Cesta vedla z Uher přes jiţní Čechy do Bavor a byla lemována 
kapličkami, sochami a obrázky svatého Vendelína – ochránce stád. Prasata cestou rozprodávali 
a Panská hospoda si tak zajišťovala celoroční potřebu omastku. 
     V roce 1887 byla zahájena ţelezniční doprava na takzvané transversální dráze a cestování 
dostavníkem skončilo. Za zmínku ještě stojí, ţe titul „Nejvyšší dvorský poštmistr“ patřil Paarům. 
V těch dobách to byl však titul jen formální a řečický kníţe Paar neměl na provoz pošty jiţ ţádný 
vliv. 
     A odkud jsou všechny tyto informace? Jednak z „Místopisu Řečice Kardašovy“ od Jaromíra 
Hrubého a další dostupné literatury a téţ z vypravování mojí babičky, protoţe v Panské 
hospodě hospodařila tehdy moje prababička. 
     Unikátní sbírku poštovních vozů je kromě jiného moţno vidět v Poštovním muzeu ve Vyšším 
Brodě, v areálu kláštera. 

MVDr. Václav Marsa 
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Zveme Vás na letošní akci Kapr v luftě 2012 
 

     Stalo se dobrým zvykem čtenáře tohoto čtvrtletníku informovat o činnosti občanského 
sdruţení, které nese název Model klub Kardašova Řečice. V kaţdém vydání několik let zpětně 
informujeme o práci s mládeţí a o jejích výsledcích. Do povědomí místních občanů se tak 
dostali jak mladí modeláři, tak i výtvarná skupina nesoucí název Šikulky.  
     Pro těchto pár řádků mohu v tuto chvíli konstatovat, ţe děti jsou nám stále věrné, ţe je námi 
organizovaná zájmová činnost zajímá a baví. Modelářský koníček je svým obsahem vyhraněný 
uţšímu počtu dětí, a naopak Šikulky kaţdý rok naplní svou kapacitu beze zbytku. Velikou 
devizou této práce s mládeţí je zájem vedoucích jednotlivých odborností, bez jejichţ zapálení a 
chuti pracovat by nebylo moţné zorganizovat tolik činností, jak se do této chvíle daří. Takţe jim 
patří velké poděkování, ţe si ve svém osobním volnu našli místo i pro volnočasové  aktivity s 
dětmi naší obce.  
     Protoţe mi redakce pro toto vydání vyhradila omezený prostor, vyuţiji zbývající místo pro 
pozvání na modelářskou akci, kterou pořádáme kaţdý rok a je jí tzv. Kapr v luftě. Jedná se o 
setkání modelářů z celé republiky, kdy v nabitém odpoledním programu předvedou před diváky 
své modely v akrobatických sestavách, v adrenalinové 3D akrobacii, leteckých soubojích atd., 
atd. Pro letošní ročník se snaţíme zajistit i další ze skupin předvádějících leteckou bitvu, i kdyţ 
naprosto jinou, neţ jste mohli vidět v uplynulém roce. Účast nám přislíbili i modeláři s 
proudovými stroji se spalovacími turbínami. Prostě bude se nač dívat. Tímto vás tedy zveme na 
podívanou, kterou můţete shlédnout na jihu Čech právě u nás – na modelářském letišti u Pleší. 
Občerstvení bude zajištěno, kdyţ sednete na kolo, jste u nás za chvilku. Jeďte přes Nítovice a 
na křiţovatce za Nítovicemi odbočte na Pleše. Nemůţete nás minout. Na setkání s vámi se 
těšíme 2. 6. 2012. Další informace naleznete na webu www.modelklub.eu. 
                                                                                                                       Ing. Milan Karas 

 
 

Tělovýchovná jednota Sokol 

 
     V úvodu tohoto článku bych chtěl připomenout jednu z nejstarších organizací na světě – 
Sokol, která oslavila 16. února 2012 jiţ 150 let od svého zaloţení. K zakladatelům patří čeští 
vlastenci v čele s Dr. Miroslavem Tyršem a 
Jindřichem Fügnerem. V současné době má 
sportovní organizace více neţ 180 tisíc členů 
sdruţených v 1.145 sokolských jednotách. 
Sokol, to není jen sport, je to místo, kde lze 
najít i kulturní a společenské vyuţití, je to 
prostě fenomén prověřený staletími. 
     V jihočeském kraji sídlí ţupa v Českých 
Budějovicích na Sokolském ostrově  
č. 1, má členskou základnu 8.720 členů a řídí 
47 tělovýchovných jednot.  
     Vyvrcholením 150. výročí zaloţení Sokola 
jsou oslavy plánované od 9. 6. do 30. 6. 2012 v Praze a hlavní dny XV. všesokolského sletu 
2012 jsou na stadionu Slavie (SONOT TIP ARÉNA) v Praze od 1. 7. do 6. 7. 2012. 
     V Kardašově Řečici byla Tělovýchovná jednota Sokol zaloţena v roce 1896 a dopracovala 
se značných úspěchů uţ po I. světové válce. Významným aktem této organizace bylo 
vybudování vlastního objektu – sokolovny (přikládám fotografie), a to jiţ ve třetím poválečném 
roce. Tenkrát se stavba setkala s velkým pochopením jak řečického obyvatelstva, které vydatně 
přispělo svou prací, tak i bývalé kníţecí rodiny Paarů, která poskytla pro stavbu pozemek, 
kámen, převáţný díl stavebního dřeva a zbytek dodala obec.  

http://www.modelklub.eu/
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     V sokolovně bylo vybudováno i jeviště plně vyhovující tehdejším partnerům. Sokolovna se 
stala na dlouhá léta kulturním stánkem města. Slavnostní otevření ve dnech 13. – 14. srpna 
1921 bylo významnou událostí (dočkáme se po sto letech slavnostního znovuotevření?). V roce 
1925 byl zahájen provoz kina (z článku Stručné dějiny Kardašovy Řečice od Vratislava 
Vyhlídky). 
     Musím připomenout pamětníkům známé osobnosti (velikány) tělovýchovné jednoty Sokol 
bratra MUDr. Josefa Kafuňka, sestru Marii Kafuňkovou, J. Karase (správce zahrady v zámku), 

Stanislava Janů, K. Hesa (obuvník), K. 
Vodičku, L. Veselého, Ludmilu Kouteckou, J. 
Fraita, T. Kubíčka, Skalku, Stanislava 
Slámu,  
B. Vítu, T. Štědrého, Mimru atd. Mám 
k dispozici knihu slibů TJ Sokol od roku 
1936 aţ po rok 1948 s projevy bratra 
starosty, sokolský slib a různé písemné 
podklady a fotografie. 
     Zajímavou kapitolu tvoří vznik 
fotbalového muţstva RH v roce 1922 - 
Tatran oddíl kopané od 1. 2. 1953 
(almanach z roku 1982, tablo kopané 

bývalých členů výboru, hráčů – fotografie u mě). 
     V současné době má TJ Sokol členskou základnu 110 členů (od 1. 7. 1995) sdruţujících se 
v oddílech volejbalu, šachů a kopané. Díky podpoře (i finanční) starosty města a zastupitelstva 
města má TJ vynikající výborné podmínky k sportovnímu vyuţití volného času v našem městě. 
K dispozici má sportovní halu, dvě travnatá hřiště a sportovní turistické centrum s kabinami, 
restaurací a ubytováním. 
    V letošním roce 2012 proběhnou v našem městě oslavy 90 let zaloţení fotbalového muţstva 
– dne 6. – 7. 7. 2012 (bliţší informace budou napsány). 
     Na závěr bych chtěl dodat, ţe velice rádi přivítáme mezi sebe zájemce o sportovní  vyuţití 
volného času. 
     Končím sokolským heslem „NAZDAR A TUŢME SE!“ 

Eduard Adámek, starosta Sokola 

 
 

Zimní halové turnaje řečických fotbalistů 
 

15. ledna 2012 Ţirovnice 
     Za účasti osmi muţstev se konal turnaj v Ţirovnici. Naše muţstvo hrálo ve velmi oslabené 
sestavě poznamenané nemocemi a zraněními. Přesto fotbalisté podali velmi dobrý výkon a 
prohráli jediný zápas v semifinále proti pozdějšímu vítězi z Pelhřimova. Druhá skončila Jiskra 
Třeboň a naši kluci se umístili na krásném třetím místě. 
 
11. února 2012 Kunţak 
     Dalším halovým turnajem byl Kominický pohár v Kunţaku. Turnaje se účastnilo devět 
muţstev. Naši hráči se prezentovali opět výborným výkonem, za coţ mluví i výsledky. Prohráli 
jsme pouze s Jindřichovým Hradcem hrajícím ligu a Novou Včelnicí, která hraje krajský přebor. 
Nakonec jsme uhráli opět velmi pěkné třetí místo. Osobní ohodnocení získala Lucka 
Landsteinová, která se stala nejlepším hráčem turnaje. 
 
19. února 2012 Kardašova Řečice 
     Na domácím turnaji o Pohár starosty Pluhova Ţďáru za účasti Jiskry Třeboň, Tatranu 
Lomnice, SK Horního Ţďáru a našich mladých fotbalistů jsme zúročili znalosti domácího 
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prostředí. Jediná prohra na závěr turnaje, která nám jiţ nemohla vzít prvenství, byla malou 
kaňkou na výborném výkonu. První místo bylo korunováno i cenami mezi jednotlivci, kdyţ se 
nejlepším střelcem turnaje stal Jan Bursík. Nejlepším hráčem byl zvolen Martin Bursík a 
nejlepším brankářem se stal Adam Švec, nováček mezi tyčemi, který je značným přínosem pro 
muţstvo. Velké poděkování patří jak našim mladým nadějím, tak i rodičům a v neposlední řadě 
trenerům Josefu Bursíkovi a Petru Landsteinovi. Škoda jen, ţe mezi mládeţí není o fotbal 
jakoţto o sport velký zájem. Pro mnohé děti je lepší sednout si k počítači, neţ dělat něco pro 
své zdraví. A proto je nutné popřát těm, co mají sport rádi, mnoho úspěchů. 
 
     Naši nadějní fotbalisté jsou: Martin Bursík, Jan Bursík, Adam Švec, Lucie Landsteinová, 
Václav Roubík, Filip Michálek, Radek Hrouda, Adam Rusnák, Ondřej Hrdinka. 
     Velké poděkování patří sponzorům, bez nichţ bychom nemohli tento turnaj uskutečnit. Jsou 
to: Obec Pluhův Ţďár, Plzeňská pivnice pana Vodičky, Hostinec U Nekutů, Rybářství Smolík 
Samosoly a Propesko Veselí nad Luţnicí. 

Martin Bursík 
 

 

5. ročník C. K. okresní futsalové ligy JH 
 
     Na přelomu tohoto 
roku proběhl pro 
futsalový tým 
„Plzeňská pivnice 
Kardašova Řečice“ jiţ  
5. ročník C. K. okresní 
futsalové ligy JH. 
Tohoto ročníku se 
zúčastnilo deset týmů, 
které se od prosince 
minulého roku utkaly 
dvoukolově, systémem 
kaţdý s kaţdým. 
Základní část soutěţe 
vyvrcholila 
předposlední týden 
v únoru tohoto roku. I 
přesto, ţe jsme několik 
kol před koncem sahali 
po první příčce, 
skončili jsme na 
čtvrtém místě. Do Play Off se probojovalo osm nejlepších týmů, které si poměřily své síly 
následující týden ve sportovní hale v Nové Bystřici. Ve čtvrtfinále tým Plzeňské pivnice KŘ 
narazil na„Sedelskou hospodu“, která rozhodla o jeho konečném šestém místě. Na první pozici 
se jiţ tradičně umístil domácí tým „Lennyho Křídla“. 
     Chtěli bychom poděkovat našim sponzorům, Plzeňské pivnici a městu Kardašova Řečice, 
kteří nás podporují v naší činnosti.  
 
Horní řada zleva: Kvasnička Pavel, Vlk Zdeněk, Janeček Karel, Idrizaj Jakub, Kalina Bohumil. 
Dolní řada zleva: Madar Ondřej, Michal Miroslav, Mach František. 
 
     Tohoto ročníku se také zúčastnili: Beránek Tomáš, Bílek Miroslav, Fischer Robert, Kočí 
David, Kovář Jiří, Markes František, Markes Vratislav, Procházka Petr, Šťastný Jiří, Virt Václav, 
Vosecký Jan, Vyhlídka Robert.                                                                     Míra Bavor Michal 
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Plzeňská pivnice Cup 2012 
 
     Dovolte nám, abychom vás informovali o konání 2. ročníku turnaje v malé kopané, který se 
uskuteční v sobotu 30. června 2012 na fotbalovém hřišti v Kardašově Řečici. Předpokládaný 
začátek akce je v 9:00 hodin.  
     Fotbalového turnaje se zúčastní 12 týmů, mimo místních druţstev uvidíte také druţstva 
z Prahy, Brna a Mělníka. Na programu dne bude kromě jednotlivých zápasů také vystoupení 
Model klubu Kardašova Řečice a aerobic týmu „Kardaškai“ pod vedením Jany Müllerové. 
Samozřejmě nebudou chybět ani soutěţe pro děti. Po skončení turnaje a vyhlášení vítězů bude 
na fotbalovém hříšti následovat diskotéka Dj Gizzyho. Po celý den bude zajištěno bohaté 
občerstvení. 
     Tímto chceme jménem futsalového týmu Plzeňská pivnice Kardašova Řečice pozvat nejen 
všechny příznivce fotbalu, ale i ostatní, kteří si budou chtít zpestřit sobotní den. 

Míra Bavor Michal 

 
Premiéra míčového pětiboje se organizačně vydařila 

 
     I. ročník míčového pětiboje, který se konal v řečické tělocvičně ZŠ a byl pořádaný Jéňou 
Stradou a jeho druţkou Jarkou Tůmovou, se celkem vydařil. Je sice pravdou, ţe tento turnaj byl 
původně zamýšlen jako soutěţ dvojic a pak byl dodatečně změněn, ale za to pořadatelé 
v podstatě nemohou. Plakátovou reklamu měli solidní a dokázali vyuţít i internetu. 
     Vlastního klání, které se skládalo z penaltového kopu a hodu na branku s brankářem, 
sedmičkového hodu na koš, florbalového nájezdu téţ na ochránce svatyně a utkání ve stolním 
tenise, se zúčastnila nakonec 1 sportovkyně a 4 sportovci z Kardašovy Řečice a Jindřichova 
Hradce. Systém byl takový, ţe v kaţdé disciplíně se utkal kaţdý s kaţdým a o konečném pořadí 
rozhodoval větší počet nejlepších umístění. 
     Favoritem pětiboje byl extraligový hráč hokejbalu a účastník krajské soutěţe a okresního 
přeboru I. třídy ve stolním tenise Martin Hunal z Jindřichova Hradce. Svou úlohu nakonec Martin 
splnil. V jednotlivých disciplinách byl čtyřikrát první a třetí skončil pouze ve florbale. Celkově to 
samozřejmě vyneslo prvenství.  
     Druhé místo obsadil řečický Karel Hloušek, který si po třech druhých místech vybral slabší 
chvilku při házené a florbalu, kde byl předposlední. Třetí skončil taktéţ domácí účastník Jéňa 
Strada, kterému k tomuto umístění stačila tři třetí místa, jedno čtvrté v házené a vítězný florbal. 
Opět řečický Petr Skalník byl celkově těsně čtvrtý, kdyţ mu po třech čtvrtých místech vyšly 
solidně florbal a házená, kde byl druhý. Řečickou sestavu uzavírala Jarka Tůmová, která měla 
tu odvahu se sportovně poměřit s muţi. Skončila sice celkově pátá, ale mimo jiné se jí například 
podařilo ve vzájemném souboji v hodech na koš porazit vítězného Martina. 
     Závěrem lze konstatovat, ţe soutěţ v míčovém pětiboji proběhla hladce, víceméně bez 
zádrhelů, občerstvení bylo na úrovni a ceny pro zúčastněné solidní. Jednotlivé disciplíny 
vyţadovaly určitou obratnost, postřeh a mrštnost. Příště by to pouze chtělo, aby startujících bylo 
více. 

Karel Hloušek 
 

Prodej ryb 
 

Úterý 13:00 - 15:00 
Pátek 13:00 - 15:00 

 
- Sádky Jindřichův Hradec: Ing. Martin Pecín tel. 777 751 910 

- Sádky Kardašova Řečice: Petr Václavík tel. 777 751 905 
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Marie Šašková 
- masáţe 

- relaxační masáţe 
masáţe horkými lávovými kameny 

 
    Marie Šašková 
    Tyršova 613 

  Kardašova Řečice 
Telefon: 775 676 382 

 
 

 

Nová provozovna  
PEDIKÚRA, NEHTOVÁ MODELÁŢ – LUDMILA ŠAŠKOVÁ 

Kardašova Řečice, Tyršova 613 
(naproti moštárně) 

 Rozšíření sluţeb - po telefonické dohodě k Vám domů 
         - pouţívání gelových laků 

 
 

Pedikúra, manikúra „Sluníčko“ 
 

                    U vás doma! 
    - docházka dle osobní nebo telefonické domluvy 
    - moţnost dárkových poukazů 
                                         Ivana Klašková 
                          Palackého 200, Kardašova Řečice;  telefon: 606 757 416 
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 PROFESIONÁLNÍ  PNEUSERVIS 

- prodej a servis pneu: 
   
–   moto 
–   osobní a dodávková vozidla 
–   nákladní vozidla 
–   zamědělská technika 
–   stavební stroje 
 
 - opravy, výměny olejů, příprava vozidel na STK   
                                                                                                                                                       
– Telefon:  724 721004 
– e-mail  :  recice@pneuruzicka.cz 
 

      Najdete nás v Kardašově Řečici v areálu 
     firmy PRAMA-H, Husova ulice 
     / www.pneuruzicka.cz/ 
 

 

 

 

Kominické sluţby 
 
 

 

Kominictví – Kotrba                                               Kominictví Bartoň 
Bc. Bohumil Kotrba, DiS                                                   Telefon: 603 861 067 
Chýnov, Tyršova č.ev.57                                                   Veselí nad Luţnicí 

E-mail:krbykominya@seznam.cz okres Tábor                                            
Telefon: 725 557 986 
 E-mail: b.kotrba@atlas.cz            
 
 

      VaJa - kominík 
      Karel Zeman, Horní Ţďár 11 

                                                         Telefon: 606 060 521 
                E-mail: Kominictvi.Zeman@seznam.cz 

mailto:recice@pneuruzicka.cz
http://www.pneuruzicka.cz/
mailto:b.kotrba@atlas.cz
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